

Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum d. 19. august 2024 kl. 19:30 hos Søren

Til stede: Søren Nicholson (formand), Diana Bennedbæk, Anne Bogø Jakobsen, Henrik Dreyer, Jorun Clasen Lobach

1. Valg af referent: **Jorun**
2. Godkendelse af dagsorden. **Godkendt med tilføjelse af punkt 6: Event i Aarhus Festuge.**
3. Godkendelse af referat fra seneste møde. **Godkendt.**
4. Orientering
 - 3. juli. Mail fra byggesag@mtm.aarhus.dk / Byggesagsafdelingen vedr. *Orientering om afgørelse, Gammel Kirkevej 95, S2023-24529 Landzonetilladelse til opstilling af 48 m gittermast. Tilladelsen er givet.*
 - Regninger fra borgermødet om helhedsplanen: leje af lokale og vand. Hvad endte det med? **Regningen på 375.- for leje af kultursalen har vi foreløbig selv betalt, men sender den videre til kommunen. Regningen for vand blev sendt direkte til kommunen.**
 - Navnet i VIRK er nu rettet til Søren Nicholson som formand.
 - Diana har deltaget i bestyrelsesmøde i Landsbyliv. Sankthans-festen var en succes og er en tradition, som man gerne fortsætter med. Det var et godt møde, og Diana er glad for at deltage i bestyrelsesmøderne.
5. Aftale om grøn mobilitetsplan, jf. mail af d. 7. august fra Nicolaj Bang, rådmand for Teknik & Miljø, raadmandssekretariatet@mtm.aarhus.dk. Aftalen er vedhæftet som bilag til mailen. Man kan også finde baggrunden for aftalen samt selve mobilitetsplanen her: [Bred aftale skaber et grønt og tilgængeligt Aarhus](#) **Ikke så relevant for os lige nu. Vi holder øje og følger op.**
6. Event i Aarhus Festuge: **Karen Yde fra arbejdsgruppen har bedt om input til et planlagt event i festugen (se mail under punkt 7. - samarbejdsaftalen). Søren har sparret med Karen og budt ind med en masse idéer. Han foreslog bl.a. plancher med præsentation af fællesrådene og deres mærkesager og arbejdsopgaver. Søren skal igen mødes med hende og komme med forslag til, hvordan sådan en planche kunne se ud. Bestyrelsens brainstorm bragte følgende frem: Planchen skal være af vejrbestandigt materiale, så fællesrådene kan få den med hjem efterfølgende og bruge den til egne events. Indholdet skal fokusere på mennesker, mødesteder og arrangementer. Og det skal ikke være for teksttungt, men indeholde billeder og grafik, fx for vores vedkommende et billede af borgermødet for helhedsplanen. Søren finder fotos og sender udkast videre til Karen. Arbejdsgruppen vil gerne have to repræsentanter med fra hvert fællesråd. Arrangementet foregår på Rådhuspladsen d. 7. sept. fra 11-16. Diana og Jorun deltager.**
7. Opfølgningspunkter:
 - Høringen om helhedsplanen er nu afsluttet. Se Søren's opslag på Facebook, hvis I ikke har set det endnu: <https://www.facebook.com/share/p/FuiW3AjmNuN4U9QL/> Søren har spurgt Per Luchtmeier om den videre proces med helhedsplanen og fået følgende svar:
Administrativt: Når høringsperioden afsluttes, starter vi en minutiøs gennemgang af alle høringsbidrag mhp. at formidle holdninger og evt. argumenter til politikernes

beslutningsproces. Vi skal også udarbejde forslag til besvarelse af høringsbidragene, hvilket typisk sker som en emneopdelt, samlet besvarelse af de udtrykte holdninger og forslag. Såfremt høringen har påvist fejl i planens tekst eller illustrationer, vil der ligeledes blive udarbejdet forslag til redaktionelle rettelser i plandokumentet. Herudover udarbejdes sædvanlig dagsordentekst med bl.a. vores indstilling til politisk vedtagelse. Alt indstillingsmateriale skal godkendes i Teknik og Miljø og i Borgmesterens afdeling.

Politisk: Sagen skal først i Magistraten, derefter Byrådet og efter al sandsynlighed i Teknisk Udvalg, hvorefter det returneres til Byrådet med udvalgets indstilling. (Der skal fra administrativ side typisk udarbejdes svar på spørgsmål og notater undervejs i den politiske beslutningsproces).

Der er jo rigtig mange høringsbidrag, men går alt nogenlunde glat, forventer jeg at sagen kommer til Byrådet i oktober.

Vi forventer, at det kan trække lidt ud pga. de mange høringssvar. Søren sender ud på FB mm., så snart der er nyt.

Der kommer i øvrigt et interview med Søren i bladet.

- Samarbejdsaftalen. Der har igen været stor aktivitet på mailen vedr. samarbejdsaftalen:

2. august: Mail fra faellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. Fællesrådsseminar 2024 – referat, indeholdende referat samt præsentationer af fællesrådsseminaret d. 27. maj. Materialet kan også tilgås via kommunens hjemmeside: [Fællesrådene \(aarhus.dk\)](http://faellesraadene.aarhus.dk)

7. juli: Mail fra Karen Yde, medlem af arbejdsgruppen og fællesrådet i Stavtrup, ky@stavtrup.dk vedr. Netværksmøde, hjemmeside, festugen og proces for arbejdsgruppens arbejde med en ny samarbejdsaftale. Mailen indeholder en invitation til et netværksmøde mellem fællesrådene den 17. september kl. 18:30 – 21:00 (tilmelding senest den 1. september, via mail til faellesraad@mtm.aarhus.dk) og en invitation til at deltage i et fælles arrangement for fællesrådene i forbindelse med Festugen, lørdag den 7. september. Ønsker vi at deltage, og vil vi derudover deltage/give feedback på de andre initiativer, der er nævnt i mailen? **Følgende bestyrelsesmedlemmer ønsker at deltage i netværksmødet: Søren Nicholson, Anne Bogø Jakobsen, Henrik Dreyer.**

Der er desuden kommet flere mails som svar på mail fra 26. juni:

vibeke.skjoettgaard@gmail.com vedr. Samarbejdsaftale - efter fællesrådsseminar på vegne af Midtbyforum (en uformel mødegruppe for en række fællesråd i city), som ønsker at organisere et møde med alle fællesrådene for at drøfte samarbejdsaftalen.

Ikke i samme tråd, men i samme boldgade: der ligger en række meningstilkendigelser i en tråd, der starter med en mail af d. 24. juni fra medhjerteforaarhus@gmail.com med emnet: Næste møde d. 2.9. kl. 19.00. Mailen er som udgangspunkt en indkaldelse til møde i Sager der Samler, men indeholder samme opfordring som ovenstående til at organisere et møde med alle fællesrådene for at drøfte samarbejdsaftalen.

Det ser ikke umiddelbart ud til, at der er grundlag for at holde det møde, som der lægges op til, ikke mindst fordi arbejdsgruppen i mellemtiden har indkaldt til et netværksmøde med alle fællesrådene om samarbejdsaftalen den 17. september kl. 18:30 – 21:00. Dog udtrykker den seneste mail i tråden *Næste møde d. 2.9. kl. 19.00* (svend_aage@forlagetolga.dk, 26. juli) stor utilfredshed med mødeformen, da der ikke er tale om et egentligt fællesrådsmøde, men kun et netværksmøde, hvor der tilsyneladende ikke kan tages beslutninger. Tråden indeholder flere meningstilkendegivelser og vedhæftede dokumenter og har potentiale til at vokse sig uoverskueligt stor.

Søren har i en mail til Karen Yde d. 7. juli opfordret til, at arbejdsgruppen afklarer nogle af kritikpunkterne og spørgsmålene indbyrdes med de enkelte fællesråds- og netværks-repræsentanter, der melder sig til orde i mailene, inden netværksmødet d. 17. september, da der ellers er risiko for, at mødet strander på ørkesløse diskussioner.

Bestyrelsen er lige dele bekymret og forvirret over de mange aktører og interesser, der kommer til udtryk i debatten om samarbejdsaftalen, og vælger at vente på det kommende udspil fra arbejdsgruppen. Det er op til det enkelte bestyrelsesmedlem at beslutte, om man vil følge med i trådene ovenfor eller afvente udviklingen i forbindelse med netværksmødet d. 17. september.

- Fælles tiltag om cykelsti Egå-Hårup. Henrik Dreyer tager initiativ til et møde med fællesrådene langs Mejlbysvej samt de andre interessenter, der har vist interesse for projektet.
- Oplandspuljen. Vi vil gerne tage arbejdet op igen med de eksisterende projekter samt sætte nye i gang. Vi har dog stadig brug for hjælp med at bedømme, hvad der kræves af en idé, for at den kan modnes til et deltagerbudget. Samtidig vil vi gerne invitere byens borgere til at slippe deres kreative kræfter fri og byde ind med deres idéer. Derfor mener vi, at det bedste er at invitere til et borgermøde med deltagelse af de såkaldte playmakere fra kommunen, der står for arbejdet med oplandspuljen. Med hensyn til skoletorvet afventer vi, hvad der sker med helhedsplanen, da torvet bliver nævnt jævnligt i høringsvarene. I det hele taget må vi afvente, om helhedsplanen bliver vedtaget i efteråret, da vi forventer, at der herefter opstår flere muligheder, fx i forhold til en ungecontainer. Herefter tager vi kontakt til kommunen for at finde en dato.
- Samarbejde med banken (Sparekassen Kronjylland)
 - i. Vi skal huske at oprette to bestyrelsesmedlemmer som brugere til netbank, så snart Henrik Dreyer er klar til at overtage kassererposten efter Karen. Hvem skal den anden være? **Diana Bennedbæk melder sig.**
- Busskuret og juletræet: **Intet nyt.**
- Mødested for unge: Bestyrelsen aftalte på seneste bestyrelsesmøde at tage dette punkt op og sætte initiativer i gang efter sommerferien. Har vi ressourcerne til det med helhedsplan og samarbejdsaftalen på bordet? Der skal i så fald nok findes en tovholder, der kan koordinere arbejdet. **Anne har talt med natteravnene og fundet ud af, at de unge faktisk er svære at få øje på i bybilledet om aftenen/natten - eller**

gør sig usynlige, når natteravnene nærmer sig. Vi er stadig nysgerrige efter at finde ud af, hvor de unge færdes henne om natten, og vi arbejder videre med projektet "mødested for unge" med Søren som tovholder. Vi satser desuden stærkt på, at helhedsplanen åbner for nye muligheder.

8. Henvendelser fra...

- 13. august: Mail fra mobilitet@mtm.aarhus.dk vedr. *Evaluering af hastighedszoner*. Aarhus Kommune etablerede i 2020 og 2021 zoner med hastighedsbegrænsning 40 km/t i 12 udvalgte oplandsbyer og er nu i gang med at evaluere tiltagene. Baggrunden for evalueringen er dels et lovkrav om eftervisning af den opnåede effekt, dels et ønske i Aarhus Kommune – Teknik og Miljø om at opsamle erfaringer til brug i fremtidige projekter. Evalueringen udføres på baggrund af målte hastigheder samt fællesrådenes tilbagemeldinger. **Vi skal ikke foretage os noget.**
- 3. juli: Mail fra tnl@aarhus.dk vedr. *Foreløbig invitation til indvielse af nyt skov- og naturlandskab i jeres område* d. 14. september med opfølgning d. 29. juli pga. forkert adresse. Landsbyforum opfordres til at deltage og sprede kendskabet til begivenheden. **Vi venter med at foretage os noget, indtil den endelige invitation er udsendt.**
- 22. juli. Mail fra Lasse Smitt 8530lasu@gmail.com vedr. *Snak om Helhedsplan til FiH*. Deadline d. 15. august. **Sørens svar på henvendelsen er indsat sidst i referatet. Det er medtaget i referatet, fordi det meget præcist formulerer, hvordan en enig bestyrelse definerer sin rolle i forhold til helhedsplanen og høringsprocessen.**
- 13. juli: Mail fra Gunnar Olesen om *Cykelrute til Hjortshøj*. Gunnar har kontaktet kommunen vedr. opgradering på strækningen mellem Egå og Egå Mølle fra cykelstribet til cykelsti. **Henrik Dreyer kontakter Gunnar og sørger for, at vi får slået kræfterne sammen om dette vigtige projekt.**

9. Dato for næste møde: fredag d. 27. september kl. 13:00 hos Diana.

10. Evt. **Intet**

Hej Lars,

Først lige en kommentar til sidste nummer af bladet: Vellykket blad - godt gået! Sig det gerne videre :-)

Helt naturligt med fokus på høringssvar, hvis deadline, når bladet udkommer, er passeret. En status på antal høringssvar og videre forløb. Jeg vil meget gerne deltage i en snak om Helhedsplanen og dens påvirkning på byens udvikling, men jeg kommer ikke til at tage parti for enkelsager herunder byggefeltet langs Østergårdstøften.

Kan lige indskyde at byggefeltet ikke er målfast på det grafiske materiale, men at høsteriet ikke skulle blive påvirket. Alle markerne er i øvrigt Aarhus kommunes ejendom ifølge matrikelkort og der er så vidt jeg ved ikke indgået aftaler om at arealerne til evig tid skal udlejes til AiH.

Bestyrelsen er fødselshjælper i den lokaldemokratistiske process, ikke mindst i samspillet med kommunen og det var fedt at se så mange der deltog på dialogmødet om Helhedsplanen. Jeg ser det lidt som bestyrelsens og min opgave at få en så balanceret udvikling af Hjortshøj fremadrettet, da det at byde nye borgere velkommen, er en bunden opgave. Hvor... det er et spørgsmålet som politikerne må bestemme efter min mening.

Men følgende emner vil være oplagte for Landsbyforum at arbejde videre med sammen med kommunen og andre aktører;

- Trafiksikkerhed
- Bynære indkøbsmuligheder
- Opholds- og samlingssteder
- Grønne korridorer
- Fokus på indretning af Hjortshøj til et trygt sted for både unge og ældre
- Nye boligområder med hensyntagen til Hjortshøj ånden
- ...og mange flere emner

Årshjul: Dagsordenspunkter til bestyrelsesmøderne samt tilbagevendende begivenheder

Januar/februar:

Regnskab foregående år

Endeligt budget indeværende år

Dato for generalforsamling skal varsles i bladet – vær OBS på deadline

Marts/april/maj

Fællesrådsseminar på Rådhuset

Generalforsamling afholdes i henhold til vedtægterne i **marts eller april måned** med mindst to ugers varsel ved annoncering i fællesrådets blad og på hjemmesiden og/eller ved opslag i byen

Marts: *Folk i Hjortshøj*

Ansøgning om tilskud hos kommunen

Efter generalforsamlingen/inden sommerferien:

Gennemgang af digitale platforme, tildeling af ansvar for samme + evt. ændring af koder

Gennemgang af forretningsordenen

Nye bestyrelsesmedlemmer registreres i Sparekassen Kronjylland

Maj/juni:

Juni: *Folk i Hjortshøj*

August/september

Visioner og overordnet strategi samt evaluering af bestyrelsens kompetencer

September: *Folk i Hjortshøj*

Oktober/november

Seminar med Teknik og Miljø

Årsmøde for fællesrådets bestyrelse og Folk i Hjortshøjs redaktion

November/december

Udkast til næste års budget

December: *Folk i Hjortshøj*